
Høringssvar fra Dansk Reumatologisk Selskab ifm. Dimensioneringsplan for 

speciallægeuddannelsen 2024-2028 
 

På vegne af Dansk Reumatologisk Selskab sendes følgende anbefalinger:  

 

1) Vi anbefaler at man bibeholder antallet af hoveduddannelsesforløb i Intern Medicin Reumatologi.  

Der er stadig national mangel på reumatologer, faget er under udvikling og flere og flere 

reumatologiske sygdomme kan tilbydes virksom behandling. Der er stadig mange reumatologiske 

problemstillinger der håndteres hos ikke-reumatologer. Samtidig tilsiger den demografiske 

udvikling med generel befolkningstilvækst og stigende gennemsnitsalder at trækket alene af den 

grund vil stige fremadrettet.  

 

2) Vi anbefaler at man øger antallet af introduktionsstillinger.  

Først og fremmest ønsker vi at øge rekrutteringsgrundlaget til hoveduddannelsesforløb. Generelt 

kræves flere I-stillinger i intern medicin, da disse bruges som forberedelse til en lang række andre 

specialer (almen medicin, anæstesi, akut medicin).  

 

Med venlig hilsen 

 

Lars Erik Bartels 
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